
Ewela  

Kiedy pozbyć się smoczka? i w jaki sposób?        

 

Najlepszym momentem jest okres 6-8 miesiąc życia,warto stopniowo przejść na miękkie 

gryzaki.  

 

 

Monika 

Czyli jak dziecko nie chce smoczka to mu go nie dawać? 

 

Dokładnie,jeśli maluch nie chce smoczka ,nie ma sensu go podawać. 

 

Izabela 

Tyle rodzajów, ale jak wybrać ten najlepszy? Czy kupić parę i dac dziecku wybrać czy jest 

inny sposób? 

 

Najlepiej kupić jakiś standardowy model symetryczny. Lub udać się na konsultację z 

logopedą pracującym z niemowlętami powinien pomóc w dobrze smoczka.  

 

Patrycja 

Jak często wymieniać smoczek 

 

 Kauczukowy co 2 tygodnie, silikonowy co 3. 

 

Tamara 

A jakie gryzaki właśnie najlepsze? 

 

Wszystko zależy od wieku i potrzeb dziecka. Natomiast,aby gryzak wspierał rozwój jamy 

ustnej, powinniśmy podawać gryzak,który będzie mógł wejść głębiej na wały dziąsłowe.  

Bardzo dobry wybór ma firma GiliGums ( np. kaktus ) , Mombella ( np słoń) oraz gryzaki 

logopedyczne firmy Arc.  

 

Karolina 

A jaki smoczek na ząbkowanie? Czy ogóle jest potrzebny? 

 

Jeśli wcześniej nie był konieczny spróbowałabym podać miękkie gryzaki dla dzieci po 3 

miesiącu życia. 

 

Paulina 

Kiedy udać się do logopedy z maluchem? Jak pojawi się problem czy wcześniej? 

 

Osobiście przyjmuję dzieci od pierwszych dni życia. Ale to przypadki,kiedy wystąpiła jakaś 

trudność. Kontrolna wizyta u logopedy na pewno pozwoli na uniknięcie problemów w 

przyszłości. W przypadku niemowląt warto aby taka wizyta odbyła się ok 3-6miesiąca 

 

Jadzia 

Jakie smoczki najbardziej szkodliwe? 

 

Duże smoczki okrągłe.  

 



Ula 

A jak maluch nigdy nie miał smoczka a a wieku 5 miesiecy zaczął ssać kciuk to warto mu go 

dać? 

 

W ostateczności ,jeśli inne sposoby odstawienia kciuka nie zadziałają. Przede wszystkim 

trzeba zdiagnozować w jakich momentach potrzebuje kciuka. 

 

Patrycja 

Czy zakres cenowy jest ważny w wyborze smoczka? Droższe są faktycznie lepsze? 

 

Wyższa cena nie gwarantuje lepszej jakości i ograniczenia negatywnego wpływu.  

 

Iza 

Wady zgryzu są głownie od smoczków? 

 

Wady zgryzu to w 20% wady o podłożu genetycznym (zastosowanie smoczka w tych 

przypadkach  nie będzie miało większego znaczenia) oraz w 80,% wady pochodzenia 

czynnościowego, czyli na  skutek nieprawidłowego oddychania, połykania , żucia itd. 

Smoczek za duży i stosowany za długo może wpłynąć na wadę zgryzu , poprzez utrwalenie 

nieprawidłowej pozycji spoczynkowej warg i języka ,co prowadzi do zaburzeń toru 

oddechowego ,połykania , ograniczonej ruchomości języka.  

Dlatego smoczek nie jest jedyną przyczyną wad zgryzu,ale w dużym stopniu może się do niej 

przyczynić. 

 

Paulina 

Czy podczas snu wyjmować smoczek? 

 

Za każdym razem ,gdy dziecko zaśnie, powinniśmy wyjmować smoczek i domknąć buzię 

dziecka. 

 

 

 

 

 

 


